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SULINAP 
A VÖRÖSMARTYBAN 
Suli családi napot rendez ma 10 
órától az új szegedi Vörösmarty 
Mihály Általános Iskola. A 
programban szerepel kötélhúzás, 
labdarúgás, váltóverseny, 
kézműves-foglalkozás, 
életmód-tanácsadás, ezenkívül 
különféle bemutatók lesznek. 
Sütnek és főznek is a rendezvény 
résztvevői. Az iskola minden 
tanulóját várják, a szülőkkel együtt. 

A MOZGÁSKORLÁTOZOTTAK 
EGYESÜLETE 25 ÉVES 
Negyedszázados fennállását 
ünnepli ma délelőtt 10 órától az 
újszegedi Forrás Szállóban a 
Mozgáskorlátozottak Csongrád 
Megyei Egyesülete. A 
mozgáskorlátozottak egyesületei 
országos elnökségi tagja, Nánási 
Tamás az Ember az emberért díj 
bronz fokozatát adja át Varga 
Ottónénak, a Csongrád megyei 
szervezet titkárának, az egyesület 
alapítótagjának. 

Afrikai 
gyakorlat 
MUNKATÁRSUNKTÓL 

NATO-gyakorlaton vesz részt a 
szentesi műszaki dandár a 
Zöld-foki szigeteken Afrika 
partjainál. A magyar víztisztító 
szakasz jövő héten indul az 
Észak-atlanti Szövetség minő-
sítő hadgyakorlatára. Az egy 
hónapig tartó próbatételen a 
szentesiek feladata az, hogy 
tiszta vízzel lássák el az ott lé-
vő hatezer katonát; az egyetlen 
víznyerő hely az Atlanti-óceán. 
Naponta húsz órán át kell üze-
melnie ennek érdekében a Ma-
gyarországon szabadalmazta-
tott tisztító berendezésnek, 
hogy biztosítani tudják a napi 
120 köbméter ivóvizet. A dan-
dártól 39-en utaznak, a csapa-
tot a laktanyában tegnap Ko-
vács István vezérőrnagy bú-
csúztatta. 

Állati tetemek, kidőlt fák csendesen him-
bálózó lámpatestek, bűzlő nyaralók. Ez ma-
radt a tavaszi árvíz után Szegeden a Part-
fürdőn. Ilyen pusztítást még az egyik leg-
régebbi nyaralótulajdonos sem élt át. A 
partfürdő felújítására csak a Szegedi Fürdők 
Kft.-nek körülbelül 70 millió forintot kell 
költeni. 

Felfúvódott vaddisznót, őzet, fácánt, több 
konténer szemetet és hordalékot hagyott 
hátra májusban a tomboló Tisza újszegeden, 
a Partfúrdőn. A szikkadó iszaptól, sártól a fák 
törzsei, a nyaralók falai kiszürkúltek. Az 
utakról és a járdákról már letúrták a hordalé-
kot, a házak tulajdonosai már megközelíthe-
tik birtokukat a kempingben. 

- Másfél napig tartott míg a bedagadt ajtó-
kat kinyitottam - mondja elkeseredetten Laj-
kó Ferenc, aki lelkileg felkészülve érkezett 
nyaralójához, de arra nem gondolt, hogy 
holdbéli tájat talál a szobákban. - Inkább vit-

V A S A R N A P M E G N Y Í L I K A RAKPART 
Holnap reggel hat órától megnyitják a Huszár Mátyás rakpartot. Az útszakaszt március 12-én zárták le. 
Mint Serege János, a Szegedi Környzetgazdálkodási Kht. városüzemeltetési részlegvezetője elmondta: 
az útszakasz állapota miatt - a teljes kiszikkadásig - még egy hét várakozás hasznos lenne. A várnál 
lévő szivárgás azonban nem gátolja az autók közlekedését, a belvárosi utakat pedig minél hamarabb 
tehermentesíteni szeretnék. Kátyúztak, de a rakparti úttest teljes aszfaltszőnyegét le kellene cserélni. 

te volna el az egészet - jegyzi meg elkesere-
detten. A bútorokat, a heverőt, a foteleket, 
székeket is ki kell szárítani, hátha valami 
még használható lesz. A nyugdíjas férfi nem 
akar és nem is tud több mint egymillió forin-
tot költeni a felújításra, ezért családon belül 
oldják meg a takarítás és fertőtlenítés után a 
festést, valamint a többi szakipari munkát. 

A vezetékes vizet tegnaptól mindenki hasz-
nálhatja, de a kempingben az áramellátás 
akadozik, mert az elektromos hálózat sok 
helyen beázott. Néhol még a dugaljakból fo-

8EFÍÍRD0TT A FÚRD0CEG 
A Szegedi Fürdők Kft. tizenöt házának felújítása közel 50 millió forintba kerül és a partra is rá kell költeniük 
legalább 20 milliót. Bánáti Antal ügyvezető igazgató, még nem tudja, hogy ezt az összeget honnan teremti 
elő. Arra számít, mivel a terület önkormányzati tulajdonú, valamilyen központi keretből kártérítést kapnak. 
Eddig a katasztrófavédelem gyorssegélyként 3600 liter fertőtlenítőszert juttatott el a fürdőhöz. Hogy mikor 
nyit ki a Partfürdő? Egyelőre nem tudni, mivel még a fűről, a medencékből a vizes iszapot nem lehet elszállí-
tani. Az igazgató úgy gondolja: szakaszosan nyitják meg a területet, de ehhez még heteknek kell eltelni. 

lyik a víz - mutatja Szunyogh Sándor, a Liget 
és Partfúrdő múszakvezetője. A Szegedi Für-
dők Kft. egyik házában a munkások elemen-
ként hordják ki a beépített bútorokat. Szinte 
minden elázott, hiába pakolták fel másfél 
méteres magasságba az áradás előtt. A tapé-
ták cafatokban lógnak, a padlót bűzös szenny 
borítja. 

Az út másik oldalán Kovács Józsefné csak 
annyi időre megy be nyaralójába, hogy ki-
nyissa az ajtókat és ablakokat. Még mindig 
bokáig ér a víz a padlómélyedésekben, a pára 
elviselhetetlen a szobákban. A gumicsizmá-
ban közlekedő asszony már akkor tulajdono-
sa volt a nyaralónak, amikor még kukorica-
táblán keresztül jártak le a Partfúrdőbe, de 
ilyen tiszai pusztítást még nem élt át. 

- Tavaly már áron alul négymillió forintért 
bárkinek eladtam volna a házat - siránkozik 
az asszony, - de senki nem jelentkezett. 

CS. GÁT LÁSZLÓ 

Lapunk cikke nyomán kezdeményezték a változtatást - Nagy volt a zaj a Bartók téri megállóban 

Buszöböl helyett virágos félsziget 

A lakók kérték, a hivatal teljesítette: szélesítették a 
járdát Fotó: Segesvári Csaba 

Visszakerült a troli- és buszmegálló a 
Bartók tér 10. szám elé. Két év után 
1,7 millió forintból ú j virágos „meg-
állósziget" épült az öböl helyére. 

Átépült a Bartók téri busz- és trolimeg-
álló. Két évvel ezelőtt az ottlakók elkese-
redésükben lapunkhoz fordultak az ál-
datlan zaj- és porszennyezés miatt. Szó-
szólójuk akkor úgy fogalmazott, min-
dent elkövetnek, hogy a Mars téréhez 
hasonló forgalmat megszüntessék a ko-
rábban csendes Bartók téren. 

A „megállóban lakók" tavaly ismé-
telten sürgették a megoldást a városi 
tisztiorvosi szolgálatnál. Nehezmé-
nyezték a buszok, trolik zaját, a kipufo-
gógázt és a nagy port. Kifogásolták, 
hogy a keskeny járdán a le- és felszálló 
utasok nem férnek el, veszélyes, ha 
egymást kerülgetik a várakozók és a 
gyalogosok. Az ANTSZ vizsgálatot 
kezdett, és megállapította, hogy a meg-
álló túlságosan közel van a házakhoz, 
magas a zaj- és porszennyezettség. A 
tisztiorvosi szolgálat intézkedett a köz-
lekedési felügyeletnél, az pedig kötelez-
te az önkormányzatot a környezeti ár-
talom csökkentésére, valamint a biz-
tonság növelésére. 

- A járda a megállóban három méter-
rel szélesebb lett, a közút viszont egy 
sávval keskenyedett. A porszennyezés 
és a zaj csökkentése érdekében az épü-

letektől távolabb került a megálló - tá-
jékoztatott Tapasztó Sándor, a polgár-
mesteri hivatal munkatársa. Az autó-
buszok, trolik mától nem állnak be a 
parkoló autók közé, az indulás rövi-
debb időt vesz igénybe. A megálló dísz-
burkolata, esővíz-elvezetése másfél 
millió forintba került. 

A körzet képviselője 200 ezer forin-
tot költött a megálló virágládáira. Tóth 
Károly elmondta, a megálló buszok 
mögött a gépkocsik lefékezni és vára-
kozni kényszerülnek. Ez csúcsforga-
lom idején jelenthet némi fennaka-
dást. A buszöböl helyett tehát most kí-
sérleti jelleggel - hivatalos nevén nega-
tív buszöböl - félsziget épült. Ha bevá-
lik, máshol is alkalmazzák majd a ké-
sőbbiekben. 

DOMBAI TÜNDE 

TAV0L A CENTRUMTOL 
A Bartók téri megálló elvben a Centrum 
Áruház nevet viselő közlekedési csomó-
pont része. A város közlekedési szakem-
berei szerették volna a körúthoz közelebb 
vinni a Bartók tér megállót, hogy meg-
könnyítsék az átszállást. E z azonban az 
Attila utcai lakók ellenállása miatt meg-
bukott. így aki mondjuk Makkosházról 
igyekszik Kecskésre, annak sok s z á z mé-
tert kell a 9-es troli és a 4-es villamos 
megállója közt kutyagolnia. 

Q SZEMKÖZT 

Botka szerint 25-30 
képviselő is elég lenne 
Botka László szerint 25-30 önkormányzati képviselő is elegendő lenne 
a mostani 43-mal szemben a városi közgyűlésben. Erről szerdán este a 
szegedi Városi Tfelevízió és a Délmagyarország közös tévéműsorában, a 
Szemköztben beszélt a polgármester, akit Márok Tamás szerkesztő-ri-
porter és Szabó C . Szilárd újságíró faggatott az államreformról. 

MUNKATÁRSUNKTÓL 

Botka László nem vállal kor-
mányzati posztot, inkább ősszel 
másodszor is elindul a szegedi 
polgármester tisztségéért. Már a 
parlamenti választások második 
fordulójának másnapján elindul-
tak a találgatások a személyéről. 
Ez annyiban volt megalapozott, 
hogy négy éve Medgyessy Péter, 
két esztendeje pedig Gyurcsány 
Ferenc ajánlott magas kormány-
zati tisztséget a fiatal szocialista 
politikusnak. Arra a kérdésre, 
hogy ősszel együtt indul-e a je-
lenlegi városházi koalíció négy 
pártja (MSZE SZDSZ, Centrum, 
MSZDP) az önkormányzati vá-
lasztásokon, azt válaszolta: ezt a 
pártok döntik'el. Hogy marad-e 
43 képviselő a közgyűlésben, az 
attól függ, hogy a parlamenti pár-
tok meg tudnak-e egyezni az ön-
kormányzati választásokra vo-

natkozó törvény módosításáról. 
Botka László egyetért az ország-
gyűlési és önkormányzati képvi-
selők számának csökkentésével. 
Szerinte parlamenti képviselőből 
250-300, szegedi önkormányzati 
képviselőből pedig 25-30 is ele-
gendő lenne. Elmondta, kíváncsi 
lesz arra, hogyan reagál majd az 
ellenzék a parlamentben a két-
harmados törvényjavaslatokra. 
Az államreform kapcsán kiemel-
te: a politika - gesztusértékű cse-
lekedetként - önmagán kezdi a 
reformokat, de ez a költségek 
megtakarítása szempontjából 
csak a kisebbik rész. Várhatóan 
csökken a köztisztviselői kar lét-
száma, költséghatékonyabbá vá-
lik az állami intézményrendszer. 
Botka hangsúlyozta: akkor is 
Szeged marad a régióközpont, ha 
Kecskeméten és Békéscsabán is 
lesznek regionális állami hivata-
lok. 

Kövér László: Bárki javasolhasson polgármesterjelöltet 

Bizonytalan Oláh 
jelöltsége? 
A választók javaslata alapján jelölne polgármestert Szegeden a 
Fidesz. Ezt Kövér László mondta Lakitelken, a szegedi jelölt, Oláh 
János nem is hallott a dologról. 

Hetek múlva tudják csak apránként megnyitni a strandot 

Holdbéli táj a Partfürdőn 
Az önkormányzati választások előtt a Fidesz Miskolcon, Szegeden és 
Pécsett titkos polgármesterjelölt-választást tart - jelentette be tegnap 
Kövér László. A Lakiteleki Népfőiskolán tartott sajtótájékoztatón a 
Fidesz országos választmányának elnöke azt mondta, kísérleti jelleg-
gel arra kérik a helyi szervezeteket, hogy tartsanak polgármester-je-
lölti előválasztást. Bárki javasolhat polgármesterjelöltet az érintett 
beleegyezésével. Az ajánlott személyek közül egy testület választja ki 
azt a hármat, akik közül a város szavazópolgárai titkos voksolással 
kiválaszthatják Fidesz polgármesterjelöltjét. 

A választmány elnöke és a helyi szervezet által felkért, a helyi köz-
életben nevet, tekintélyt szerzett emberekből álló testület „kiszűrvén 
azokat, akik nem polgári értékrendjükről ismertek a helyi közélet-
ben" kiválaszt többet, de legalább hármat, akik hajlandóak a megmé-
rettetésben részt venni - magyarázta. 

Kövér László elmondta, azt kéri a ma ülésező országos választmány-
tól, hogy ezt a javaslatot fogadja el a három város számára kötelező ér-
vénnyel, de a többi városban is kipróbálhatják a Fidesz szervezetei a je-
lölésnek ezt a demokratikusabb formáját - idézi az MTI a politikust. 

Megkérdeztük a Fidesz szegedi elnökét, Oláh Jánost, aki lapunk 
munkatársától értesült a bejelentésről. - Nem vetődnék árnyékra, 
meg kell nézni pontosabban, miről van szó - hárította el részletesebb 
érdeklődésünket. Azt mondta, ő a Fidesz szegedi polgármesterjelölt-
je, ezt a taggyűlés döntötte el, és ez ellen nem éltek kifogással. - Ezzel 
jelöltségem hivatalossá vált. Ha módosul a helyzet, nyilván egyezte-
tésre van szükség, hogy milyen más elképzelés került előtérbe - fogal-
mazott Oláh János. - Ha változik valami, a helyi szervezettel közösen 
át kell tekinteni a helyzetet. Nem ismerem a kidolgozottságát ennek 
a fölvetésnek, de érthető az a szándék, hogy mind szélesebb támoga-
tottságot élvezzen a jelölt. 

M. B. I. Kovács Józsefné áron alul adná el házát Fotó: Segesvári Csaba 


